
P r o t  o k ó ł   Nr IX /2011

z  sesji Rady Gminy Zarszyn odbytej w dniu 27 czerwca 2011 r.

Początek sesji godz. 12.00 zakończenie – godz. 15.45

Radni obecni:

1.Konieczny Janusz
            2.Dębski Janusz

3. NiemiecWojciech 
4. Bałut Krzysztof
5.Burczyk Stanisław 
6. Gierad Alfreda
7. Malik Adam 
8. Małek Janusz 
9. Mindur Andrzej 
10. Ołowiańczyk Zygmunt
11. Szajna Anna
12. Trygar Krystyna 
13. Tutak Piotr
14 Węgrzyn Maria
15. Stączek Jerzy 

Ponadto w sesji uczestniczyli :

- Wójt Gminy Zarszyn - Pan Andrzej Betlej
- Zastępca Wójta Gminy Zarszyn - Pan Zbigniew Dec
- Sekretarz Gminy Zarszyn - Pan Andrzej Piotrowski 
- Skarbnik Gminy - Pani Ryszarda Mikołajek
- Kierownicy jednostek organizacyjnych Gminy i referatów w Urzędzie Gminy
- Sołtysi.

Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z poprzedniej sesji.
4. Interpelacje radnych.
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie  między sesjami, w tym z realizacji 

uchwał Rady Gminy.
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2011 r.
7. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zarszynie za 2010 r.
8. Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej w Zarszynie za 2010 r.
9. Sprawozdanie z działalności Zespołu Ekonomiczno- Administracyjnego Szkół w Zarszynie

 oraz realizacji planów finansowych szkół funkcjonujących  na terenie Gminy Zarszyn 
w 2010 r. 

10. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Zarszynie za 2010 r.
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11. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy 
Zarszyn w 2010 r. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego gminy 
za rok 2010 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu.

13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Zarszyn za rok 2010
14.  Wolne wnioski i zapytania.
15.  Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania.
16.  Zakończenie sesji.

Ad.  1.   Sesję  otworzył  Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Janusz  Konieczny,  który  powitał 
zebranych  i na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 15 radnych. Obrady 
były zatem prawomocne do podejmowania uchwał. 

Ad. 2. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny  na wniosek Wójta  zaproponował 
włączyć do porządku obrad dodatkowe cztery projekty uchwał , które wpłynęły w terminie 
7 dni przed sesją, tj;
-  w sprawie  zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zarszyn na lata 2011- 2021,
-  w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej  w Rzeszowie  proponując realizację  tych puntów po pkt.  6.dotychczasowego porządku 
obrad.
Dwa kolejne projekty uchwał w sprawach :
- określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu,informacji o kształtowaniu
   się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o przebiegu wykonania planów finansowych
   przez samorządowe instytucje kultury za I półrocze roku budżetowego, 
-  nadania nazw ulicom  w miejscowości Odrzechowa i będą realizowane po pkt. 13 wcześniej
   ustalonego porządku obrad.
Innych propozycji zmian w porządku obrad nie wniesiono.
Powyższe  zmiany  w   porządku  obrad   Radni  przyjęli  w  jednomyślnym  głosowaniu.   

     
Po wprowadzeniu w/w zmian porządek obrad przedstawiał się następująco:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z poprzedniej sesji.
4. Interpelacje radnych.
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie  między sesjami, w tym z realizacji  

uchwał Rady Gminy.
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2011 r.
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zarszyn 

na lata 2011-2021.
8. Podjęcie  uchwały w sprawie zaciągnięcia  pożyczki  w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Rzeszowie.
9. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zarszynie za 2010 r.
10. Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej w Zarszynie za 2010 r.
11. Sprawozdanie z działalności Zespołu Ekonomiczno- Administracyjnego Szkół w Zarszynie

 oraz realizacji  planów finansowych szkół funkcjonujących  na terenie Gminy Zarszyn  
w 2010 r. 

12. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Zarszynie za 2010 r.
13. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy 
Zarszyn w 2010 r. 
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14. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego gminy 

za rok 2010 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu.
15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Zarszyn za rok 2010.
16. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania 

budżetu, informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji 
o przebiegu wykonania planów finansowych przez samorządowe instytucje kultury za 
I  półrocze roku budżetowego.

17. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Odrzechowa.
18.  Wolne wnioski i zapytania.
19.  Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania.
20.  Zakończenie sesji.

Ad. 3. Nie wniesiono uwag i propozycji zmian do protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy.

Ad. 4. W punkcie interpelacje radnych – interpelacji nie zgłoszono.

Ad. 5. Wójt Gminy złożył sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między sesjami , a także
z realizacji uchwał Rady Gminy,  ilości wydanych zarządzeń  i  z działalności poszczególnych 
referatów w Urzędzie Gminy.  Informacje te stanowią załączniki do protokołu.

W dyskusji nad złożonym sprawozdaniem głos zabrali :
- Radna Krystyna Trygar zapytała na jakim etapie realizowana jest  przez Telekomunikację Polską 
budowa sieci teleinformatycznej  na terenie naszej  Gminy i  czy wszyscy mieszkańcy będą mieć 
możliwość podłączenia do Internetu;

- Radny Wojciech Niemiec poprosił Wójta  o podanie bliższych szczegółów ze  spotkania z V-ce 
Marszałkiem Województwa  na temat przygotowań do wdrożenia  mającej wejść  w życie nowej 
ustawy o utrzymaniu czystości w gminach w zakresie gospodarki odpadami oraz planów w zakresie 
budowy biogazowni.
Drugie zapytanie Radnego dotyczyło kwestii  jakie decyzje podjęto w sprawie przebudowy linii 
energetycznej biegnącej przy wybudowanym boisku sportowym w Jaćmierzu;

- Radny Janusz Dębski poprosił Wójta o przekazanie informacji ze spotkania z Prezesem PKP  
w zakresie dotyczącym funkcjonowania Polskich Linii Kolejowych i infrastruktury kolejowej na 
terenie naszej gminy;

- Radna Alfreda Gierad zapytała, czy  ostatnio odbudowana droga w Posadzie Zarszyńskiej została 
właściwie  wykonana.  Ze  względu  na  ogólne  narzekania  mieszkańców  na  stan  nawierzchni 
odbudowywanych dróg zapytała, czy jej stan techniczny nie budzi zastrzeżeń , by jak dotychczas 
nie okazało się,  iż  w niedługim okresie czasu trzeba tę nawierzchnię poprawiać.
Radna zapytała także o aktualny stan  planowanej budowy farmy wiatrakowej w Odrzechowej; 

- Radny Krzysztof Bałut zapytał Wójta , czy w związku z planowanym zadaniem nadawania nazw 
ulic  w  Odrzechowej  przedsiębiorcy  w  tej  miejscowości  będą  mieli   okazaną  pomoc  
w załatwianiu spraw związanych ze zmianą adresu prowadzonej działalności gospodarczej. 

- Odpowiedzi na zadane pytania udzielił  Wójt informując :
- Radną  Krystynę Trygar,  że Gmina nasza jako jedna z pięciu w województwie podkarpackim 
zakwalifikowana  została do wykonania tzw.  sieci szerokopasmowej Internetowej, telefonicznej  
i telewizji kablowej. Prace te trwają od roku ubiegłego  i najpóźniej zostaną wykonane w północnej
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części gminy  w terminie do czerwca przyszłego roku. Po wybudowaniu tej sieci stworzona będzie 
dla każdego chętnego  możliwość podłączenia po wcześniejszym wybraniu dowolnego operatora 
telekomunikacyjnego.

- Radnego  Wojciecha Niemca , że spotkanie u V-ce Marszałka Województwa  było spotkaniem 
informacyjnym na temat mającej wejść w życie w 2012 r nowej ustawy o utrzymaniu czystości
w  gminach,  do  której  wprowadzono  dotychczas  regulowaną  odrębną  ustawą  problematykę 
gospodarki odpadami.  W tej ustawie wprowadzonych zostało wiele istotnych zmian i na ten temat 
będą   jeszcze  prowadzone  szczegółowe  szkolenia.  Rejestracja   opadów,  prowadzenie 
szczegółowych kartotek dla  każdego gospodarstwa domowego będzie zadaniem własnym gminy.. 
Opłata za wywóz odpadów będzie naliczana od każdego domownika. Następnie Wójt zaznaczył,  
iż Pan Marszałek zachęcał do budowy biogazowni,  jednakże jest  to  inwestycja zbyt  droga dla 
samego samorządu i tu trzeba poszukiwać inwestora  celem realizacji takiego zadania.
W kwestii boiska sportowego w Jaćmierzu Wójt odpowiedział, że odbyło się komisyjne spotkanie 
na tym boisku, gdzie wniesionych zostało wiele  uwag. Zdaniem Wójta  boisko to było wykonane 
zgodnie  z  opracowaną   dokumentacją,  a  za  tak  niewielką  kwotę  i  tak  udało  się  to  zadanie 
zrealizować.  Boisko  to   na  obecną  chwilę  jest  wystarczające  do   prowadzenia  rozgrywek 
sportowych  zaś  w kwestii brakującej  infrastruktury socjalnej  na tym boisku można planować,  
iż  w miarę wolnych środków w budżecie może ona stanowić dalszy etap inwestowania. 

-  Radnego  Janusza  Dębskiego,  że  na  spotkaniu  z  Prezesem  Spółki  Polskie   Linie  Kolejowe 
dowiedział  się  o  planach  dotyczących   funkcjonowania  kolei  na  terenie  województwa
o ograniczeniach  z  powodu braku zainteresowania  przewozami.   Jeżeli  chodzi  o  teren  gminy  
to na trasie od Zarszyna do Pisarowiec odcinek linii zostanie odremontowany. Wójt dodał także,
iż nie było mowy o likwidacji  tej trasy. Remont tego odcinka przeprowadzany będzie ze środków 
unijnych  ,  które  muszą  zostać  wykorzystane  do  2015  roku,  a  w  chwili  obecnej  trwa 
przygotowywanie dokumentacji. Być może likwidacji ulegnie  połączenie Zagórz- Łupków 
z uwagi na ogólny brak  ruchu osobowego i brak zainteresowania ruchem towarowym;

-  Radnej  Gierad odnośnie planowanej  budowy wiatraków Odrzechowej,  Wójt  odpowiedział,  że 
Inwestor  tej  budowy  otrzymał  od  Regionalnej  Dyrekcji  Ochrony  Środowiska  w  Rzeszowie 
negatywne postanowienie w tej sprawie. Po otrzymaniu tego postanowienia Wójt zmuszony jest 
wydać   decyzję  odmowną  o  środowiskowych  uwarunkowaniach  zgody  na  realizację 
przedsięwzięcia, od której służy Inwestorowi odwołanie. 

- Radnego  Krzysztofa Bałuta, że w związku z wprowadzeniem nazw ulic w Odrzechowej będzie 
taki  sam  tok  postępowania,m  jak  podczas  wprowadzenia  nazw  ulic  w  Zarszynie   Posadzie 
Zarszyńskiej.

-  Kierownik Referatu Inwestycji  i  Gospodarki  Mieniem Gminy Eugeniusz Mazur odpowiedział 
Radnej Alfredzie Gierad, że nowo odbudowana droga gminna w Posadzie Zarszyńskiej w terminie 
umownym   została   komisyjnie  odebrana  .  Przeanalizowano  cały  zakres  rzeczowy   i  nie 
stwierdzono wykonania  robót dodatkowych. Podczas odbioru nie stwierdzono usterek, zwrócono 
jedynie uwagę na położoną  innego rodzaju nawierzchnie asfaltową,  która jak zapewniał kierownik 
budowy -odpowiada nowym normom i  powinna być trwalsza. Termin gwarancji dla tej drogi to 
okres trzech lat. 
Kierownik  Mazur  dodatkowo  wyjaśnił,  że  uczestniczył  w  komisyjnym  spotkaniu   na 
wybudowanym boisku sportowym w Jaćmierzu,  następnie  dokonał  analizy uwag   wykazanych
w sporządzonej na tę okoliczność notatce.  
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- Sekretarz Gminy Pan Andrzej Piotrowski przedstawił procedurę nadawania nazw ulicom 
w Odrzechowej,  a następnie poinformował, że wymiana dowodów  osobistych  jak i zmiana adresu 
prowadzenia działalności gospodarczej na terenie Odrzechowej będzie bezpłatna. 
Sekretarz  Gminy  poinformował  także,  iż   z  dniem  30  czerwca  2011r.  mija  termin  składania 
kandydatur  do  pełnienia  funkcji  ławnika  Sądowego  w Sądzie  Rejonowym w Sanoku  i  Sądzie 
Rejonowym w Sanoku Wydział  Pracy. 

Ad  6.  Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Janusz  Konieczny  otworzył  dyskusję  nad  projektem 
uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej  na 2011 r. 
 
-  Przewodniczący Komisji  Finansów Budownictwa i  Gospodarki  Komunalnej  Pan Adam Malik 
oznajmił, że na posiedzeniu Komisji w dniu 24 czerwca 2011 r. dokonano analizy  projektu w/w 
uchwały.  W  trakcie  tego  posiedzenia  wszelkich  wyjaśnień  udzieliła  Skarbnik  Gminy  i  po 
przeprowadzonej dyskusji ten projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany.

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz  Konieczny poddał  pod głosowanie  projekt  uchwały  
w sprawie zmian w uchwale budżetowej  na 2011 r.  Uchwała ta  podjęta została  jednomyślnie.  
W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

Ad  7.  Kolejny projekt  uchwały  dotyczył  podjęcia  uchwały  w  sprawie  zmiany  w  Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Gminy Zarszyn na lata 2011-2021.

-  Przewodniczący Komisji  Finansów Budownictwa i  Gospodarki  Komunalnej  Pan Adam Malik 
oznajmił, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedmiotowy projekt uchwały, który 
był przedmiotem analizy na posiedzeniu w dniu 24 czerwca 2011 r.

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz  Konieczny poddał  pod głosowanie  projekt  uchwały  
w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zarszyn na lata 2011-2021.
Uchwała ta podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała stanowi 
załącznik do protokołu. 

Ad 8. W ósmym punkcie porządku obrad przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie 
 zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
w Rzeszowie.

- Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem mówiącym o tym,  że w związku 
z  możliwością  uzyskania  dofinansowania  z  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska
 i Gospodarki Wodnej w Rzeszowie, Gmina Zarszyn ubiega się o udzielenie pożyczki na „Budowę 
sieci kanalizacyjnej w Bażanówce i Pielni”w kwocie 770 000 zł. Zadanie zostało zakwalifikowane 
do dofinansowania w 2011 r. W związku z tym niezbędne jest uzyskanie zgody  Rady Gminy na  
zaciągnięcie pożyczki. 

-  Przewodniczący Komisji  Finansów Budownictwa i  Gospodarki  Komunalnej  Pan Adam Malik 
oznajmił,że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedmiotowy projekt uchwały, który był 
przedmiotem analizy na posiedzeniu w dniu 24 czerwca 2011 r.

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.
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Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz  Konieczny poddał  pod głosowanie  projekt  uchwały  
w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej  w  Rzeszowie.  Uchwała  ta  podjęta  została  jednomyślnie.  W głosowaniu  udział  brało  
15 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 9. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad informacjami 
z działalności gminnych jednostek organizacyjnych gminy za 2010 r. 
Informację  z  działalności  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Zarszynie  przygotowała 
Kierownik GOPSPani Beata Stankiewicz. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec oznajmił, że na posiedzeniu 
w  dniu  24  czerwca  2011  r.  członkowie  Komisji  dokonali  analizy  powyższego  sprawozdania,  
a  dodatkowych  informacji  udzieliła  kierownik  Beata  Stankiewicz  ,  która  w  tym  posiedzeniu 
uczestniczyła. Członkowie Komisji  powyższe sprawozdanie przyjęli.

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 
W związku z powyższym Rada Gminy sprawozdanie z działalności GOPS w Zarszynie  za 2010 r 
przyjęła.

Ad 10.  Sprawozdania  z  działalności  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  w Zarszynie  za  2010 r. 
opracowała  Kierownik  Zakładu  Pani  Krystyna  Stasiczak.  Sprawozdanie  stanowi  załącznik  do 
protokołu.

Przewodniczący Komisji Rolnictwa Przedsiębiorczości i Ochrony Środowiska Pan Jerzy Stączek 
stwierdził, iż na posiedzeniu Komisji w dniu 24 czerwca br. dokonano analizy sprawozdania 
z działalności ZGK w Zarszynie za 2010 r. Po przeprowadzonej szerokiej dyskusji i wyjaśnieniach 
Kierownika ZGK, członkowie Komisji powyższe sprawozdanie przyjęli. 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik
oznajmił, że powyższe sprawozdanie było również przedmiotem analizy na posiedzeniu Komisji 
w dniu 24 czerwca 2011r. i  zostało przyjęte. W trakcie tego posiedzenia zwrócono uwagę na to, 
iż co roku powtarza się  problem ubytków  wody,  gdzie ZGK więcej wody  kupuje niż sprzedaje. 
Następnie  Przewodniczący  Komisji  zaznaczył  także,  iż   Gmina  buduje  sieć  wodociągową   ,
a mieszkańcy nadal nie chcą skorzystać  z możliwości podłączenia  budynków do tej sieci. Zapytał 
także Wójta , na jakim etapie znajdują się prace związane z przebudową wodociągu przesyłowego 
z Sieniawy do Brzozowa.

- Wójt odpowiedział, że rozwiązane zostało porozumienie zawarte w  1991 r. pomiędzy gminami 
Brzozów,  Haczów,  Besko  i  Zarszyn   w  sprawie  zawarcia  porozumienia  komunalnego  oraz 
wydzielenia na ten cel środków finansowych. Obecnie przygotowywana jest umowa przejęcia sieci 
wodociągowej  jako  współwłasności  Gminy  Zarszyn  i  Besko  ,  a  także  opracowywana  jest 
dokumentacja   na   remont  tej  sieci.  Po  przeprowadzeniu  procedur  przygotowawczych  do 
modernizacji,  podjęte  zostaną   niezbędne  działania  kierunku  jej  modernizacji.  Następnie  Wójt 
zaznaczył , że po realizacji tego zadania sytuacja z poborem i jakością wody powinna się poprawić.
Rada Gminy przyjęła sprawozdanie z działalności ZGK w Zarszynie za 2010 r. 

Ad  11.  Kolejny  punkt  porządku  obrad  dotyczył  analizy  sprawozdania  z  działalności  Zespołu 
Ekonomiczno- Administracyjnego Szkół w Zarszynie oraz planów finansowych wszystkich szkół 
funkcjonujących na terenie gminy. Sprawozdanie to przygotował Dyrektor ZEAS w Zarszynie Pan 
Sebastian Bętkowski, które stanowi załącznik do protokołu. 
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- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec oznajmił, że powyższe 
sprawozdanie było przedmiotem analizy na posiedzeniu Komisji w dniu 24 czerwca br. i  zostało 
ono pozytywnie zaopiniowane. Wszelkiego rodzaju kwestie będące w zainteresowaniu członków 
Komisji zostały wyjaśnione na tym posiedzeniu. Następnie Przewodniczący Komisji wskazał na 
potrzebę  pilnego  podjęcia działań w kierunku zmniejszenia  wielkości środków  z budżetu gminy 
przeznaczonych  na działalność jednostek oświatowych na terenie gminy. Obecnie  na ten cel 
wydatkowana jest  kwota w wysokości ok 2 800 tys zł. 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny stwierdził, iż Rada Gminy w/w sprawozdanie 
przyjęła.

Ad 12. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Zarszynie opracowała 
Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej w Zarszynie Pani Agnieszka Bieleń. Sprawozdanie to 
stanowi załącznik do protokołu. 

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec zaznaczył, że sprawozdanie 
to było również przedmiotem analizy na posiedzeniu Komisji i zostało pozytywnie zaopiniowane.
Innych głosów w dyskusji nie zabierano. Rada Gminy powyższe sprawozdanie przyjęła.

Ad 13-14. Kolejno przystąpiono do analizy sprawozdań z realizacji zadań zawartych w Gminnym 
Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Gminnym Programie 
Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie  Zarszyn w 2010 roku.

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec zaznaczył, że również i te 
dwa sprawozdania zostały omówione na posiedzeniu Komisji w dniu 24 czerwca 2011 r. i zostały 
pozytywie zaopiniowane. Sprawozdania stanowią załączniki do protokołu.

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.
Rada Gminy powyższe sprawozdania przyjęła. 
 
Ad 14-15.  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny zaznaczył, że punkty 14 i 15 
porządku obrad dotyczące podjęcia uchwał w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego gminy za rok 2010 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu oraz podjęcia 
uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Zarszyn za rok 2010 będą wspólnie 
realizowane. Zgodnie ze zmianą  ustawy o  finansach publicznych wymagane jest rozpatrzenie tych 
dwóch w/w uchwał.  Następnie Przewodniczący Rady stwierdził, iż  Rada Gminy w punktach 9-13 
porządku obrad zaznajomiła się i przyjęła  sprawozdania z działalności jednostek organizacyjnych 
Gminy za 2010 r., a następnie zaznaczył, iż punkt ten dalej będzie realizowany w taki sposób jaki 
był tryb działań podejmowanych przez Wójta na etapie składania sprawozdania z realizacji budżetu 
i sprawozdań finansowych za 2010 r. 
Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że Zarządzeniem Nr 36 z dnia 25 marca 2011 r Wójt 
złożył  sprawozdanie  roczne  z  wykonania  budżetu  Gminy Zarszyn  za  2010  r.  Sprawozdanie  to 
przesłane zostało do Regionalnej Izby Obrachunkowej Oddział Zamiejscowy w Krośnie , a także 
niezwłocznie przekazane radnym, sołtysom. 

- Na wstępie Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny  poprosił Wójta  Gminy   
o komentarz do wykonania budżetu gminy za 2010 r.

-  Wójt  Gminy  w  swoim  wystąpieniu  powiedział  między  innymi,  że  rok  2010  był  rokiem 
przełomowym, rokiem wyborów samorządowych. Była to wytężona praca radnych poprzedniej  
i w krótkim czasie obecnej kadencji, pracowników Urzędu Gminy, jednostek organizacyjnych tj. 
szkół,  ZEAS, GOPS, ZGK, Biblioteki , Sołtysów, rad sołeckich i organizacji pozarządowych. 
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Inwestowano głównie w budowę kanalizacji, wodociągów, budowę i przebudowę dróg, poprawę 
bezpieczeństwa p.poż., przeciwpowodziowego, budowę oświetlenia drogowego, placu zabaw dla 
dzieci,  w rozwój kultury i  sportu. Na realizacje tych zadań  pozyskiwane były głownie środki 
pozabudżetowe. Zrealizowano bądź rozpoczęto realizację kontynuowanych w 2011 r. 28  zadań 
inwestycyjnych. Pan Wójt nadmienił także, iż Urząd  Gminy otrzymał  Certyfikat ISO9001/2009 
 i od ub. roku realizowany jest duży projekt  szkoleniowy „Profesjonalne Zarządzanie w Gminie 
Zarszyn”, gdzie przeszkoleni zostali wszyscy pracownicy Urzędu Gminy. 
W dalszej wypowiedzi Wójt przypomniał, że w dniu 9 grudnia 2009 r. uchwalono budżet, który 
wynosił po stronie  dochodów 21 244 279 , 27 zł, wydatków 24 321 729, 63 zł , planowany deficyt 
budżetu  wynosił  3  077  450,36  zł,  planowane  spłaty  rat  kredytów  i  pożyczek  wynosiły  
1 078 57,46 zł. W wyniku zmian dokonywanych w trakcie roku 2010 uchwałami Rady Gminy  
i  zarządzeniami Wójta  Gminy  budżet Gminy uległ zmianie w stosunku  do źródłowego planu 
przyjętego uchwałą budżetową na 2010 r. i przedstawiał się następująco:dochody 26 372 744,71 zł 
( wzrost o 5 128 465,44 zł), wydatki 31 297 446,22 zł ( wzrost o 6 975 736, 59 zł), planowany 
deficyt budżetu wynosił 4 924 701,51 zł. Następnie Wójt omówił pokrótce  realizację dochodów
i  wydatków  budżetowych  ich  strukturę  i  udział  procentowy.  Wskazał  na  realizację  wydatków 
budżetowych  w  działach,   rozdziałach  :-  infrastruktura  wodociągowa  i  sanitacyjna  wsi,  drogi 
publiczne gminne, usuwanie skutków klęsk żywiołowych, kultura fizyczna i sport. 
Omówił wydatki budżetu Gminy na programy i projekty realizowane ze środków pochodzących 
z  Funduszy Unii Europejskiej w 2010 r. na realizację 14 zadań, a także wskazał na udzielane  
z budżetu Gminy 31 rodzajów  dotacji. Następnie Wójt przedstawił wyniki finansowe gminy wg 
stanu na dzień 31.12.2010 r. zwracając uwagę na zaciągnięte pożyczki i kredyty z przeznaczeniem 
na  realizację  wielu  zadań  inwestycyjnych.  Wójt  wskazał  także  na  realizację  zadań  w  zakresie 
organizacji oświaty i wychowania , a także zadania w zakresie kultury, sportu, zdrowia, współpracy
z organizacjami pozarządowymi , a także na zrealizowane  zadania inwestycyjne. Wójt dodał  także, 
iż  nie wszystkie wcześniej planowane do realizacji zadania udało się wykonać z uwagi na brak 
środków finansowych. Wójt poinformował także, iż  sprawozdanie z wykonania budżetu oraz zadań 
społecznych i gospodarczych realizowanych na terenie Gminy Zarszyn w 2010 r. wydane zostało 
w  formie  książkowej,  za  które  to  opracowane  złożył   podziękowanie   Zastępcy  Wójta  Panu 
Zbigniewowi  Decowi.  Na  zakończenie  podziękował   Wysokiej  Radzie,  Sołtysom,   oraz 
pracownikom Urzędu Gminy za wspólną dobrą pracę na rzecz rozwoju społeczno-gospodarczego 
gminy. 

-  Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  Rady Gminy Pani  Krystyna  Trygar  odczytała  Protokół  
Nr 4  Komisji Rewizyjnej z  rozpatrzenia sprawozdań z wykonania budżetu Gminy Zarszyn za 
2010r.  wraz  z  opinią  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  o  tym  sprawozdaniu  ,  sprawozdań 
finansowych oraz informacją o stanie mienia gminy Zarszyn.
Protokół Nr 4 stanowi załącznik do protokołu.

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny podziękował wszystkim członkom Komisji 
Rewizyjnej za wnikliwą analizę  sprawozdania z wykonania budżetu i sprawozdań  finansowych
 za 2010 r.

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 
oznajmił,  że  powyższe  sprawozdania  były  analizowane  na   posiedzeniu  komisji,  gdzie  zostało 
pozytywnie zaopiniowane wykonanie budżetu gminy za 2010 r.

- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej odczytał Uchwałę IX/32/2011 Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Rzeszowie z dnia 6 maja 2011 r w sprawie pozytywnej opinii do przedłożonego sprawozdania 
Wójta Gminy Zarszyn z wykonania budżetu gminy za 2010 r. 
W/w Uchwała stanowi załącznik do protokołu.
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- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad w/w sprawozdaniami. 
W dyskusji głosu nie zabierano. Wobec braku głosów w  dyskusji Przewodniczący Rady Gminy 
Pan  Janusz  Konieczny  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  
i zatwierdzenia sprawozdania finansowego gminy za rok 2010 wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu gminy.  Uchwała podjęta  została  jednomyślnie.  W głosowaniu udział  brało 15 radnych. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.
-  Następnie  przystąpiono  do  realizacji  najważniejszego  punktu  porządku  obrad,  tj.  udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy Zarszyn za 2010 r.

 -  Przewodniczący  Rady Gminy  Pan  Janusz  Konieczny   oddał  głos  Przewodniczącej  Komisji 
Rewizyjnej,  która  odczytała  wniosek  Komisji  Rewizyjnej  z  dnia  1  czerwca  2011  r  w sprawie 
udzielenia absolutorium  Wójtowi Gminy Panu Andrzejowi Betlejowi z tytułu wykonania budżetu 
Gminy Zarszyn za 2010 r.
Wniosek stanowi załącznik do protokołu.

-Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Janusz  Konieczny  odczytał  Uchwałę  Nr  IX/27/2011 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie z dnia 3 czerwca 2011 r w sprawie pozytywnej 
opinii do wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zarszyn w sprawie udzielenia absolutorium 
Wójtowi Gminy Zarszyn z tytułu wykonania budżetu gminy gminy za 2010 r. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

W dyskusji nad sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2010 r głos zabrali :
- Radny Janusz Dębski, który powiedział między innymi, że budżet roku 2010 uważa za właściwie
zrealizowany. Wpływy do budżetu jak i wydatki na przestrzeni roku były bliskie  wyznaczonym 
planom,a jedynie w kilku punktach procentowych  odbiegały od planu.  Wydatki podzielono na trzy 
grupy na opiekę społeczną,  samorząd jak i na oświatę. Radny zaznaczył , że w dziale oświata dla  
utrzymania istniejącego  stanu szkół z budżetu gminy wydatkowano kwotę ok .2 200 tys zł,  gdyż  
na  działalność  tą  zabrakło  subwencji  oświatowej.   Jeżeli  chodzi  o  realizację  bieżących zadań  
z pozostałych działów klasyfikacji budżetowej, to były one prawidłowo realizowane. Na przestrzeni 
2010  roku  wykonano  wiele  remontów  dróg,  domów  ludowych,  podejmowane  były  działania 
związane z usuwaniem skutków powodzi, zabezpieczono właściwe środki na  działalność kulturalną 
i sportową. Wydatki majątkowe stanowiły znaczną kwotę w tych wydatkach i była to  wartość  
26 % ,a   były to  realizowane zadania  inwestycyjne  oczekiwane przez  mieszkańców gminy,  tj. 
budowa  sieci  kanalizacyjnej   w  Bażanówce,   Pielni  ,  budowa  i  remonty  dróg,  poprawa 
bezpieczeństwa  publicznego  poprzez  zakup specjalistycznego samochodu pożarniczego i  sprzętu 
p.poż,  budowa obiektów sportowych. Wszystkie te podejmowane działania  służyły  polepszeniu 
życia  mieszkańców  gminy.  Radny  zaznaczył,  że  to  dzięki  usilnym  staraniom  Wójta  Gminy  
o pozyskanie środków pozabudżetowych udało się wiele tych inwestycji zrealizować, zaznaczając 
że  jest  ich  28.  Radny  dodał  także,  iż   wprawdzie  wzrosło  zadłużenie  gminy,  ale  bez  tego,  
z  własnych dochodów niewiele  można  byłoby wykonać.  Dochodów własnych mamy ok 12%, 
szczególnie  doskwiera  ogólny brak  w   naszej   gminie   inwestorów,  a  obecnie  objęcie  Gminy 
Zarszyn  obszarem NATURA 2000 stwarza szczególne utrudnienia w pozyskiwaniu  inwestorów. 
Radny dodał  także,  iż wychodząc na przeciw mieszkańcom gminy  Rada zaniżając dochody do 
budżetu  obniża   podatki,  przekazuje   dofinansowanie  do  odprowadzanych  ścieków  i  wywozu 
odpadów stałych,  aby w ten sposób nie obciążać zbytnio mieszkańców naszej gminy. Biorąc pod 
uwagę  te  wszystkie okoliczności,  Radny Dębski stwierdził, że jego zdaniem rok budżetowy 2010 
korzystnie   wpłynął na poprawę  jakości życia  mieszkańców i będzie głosował  za udzieleniem 
absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu gminy za 2010 r.

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 
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Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny przypomniał,  że  w tym punkcie porządku 
obrad  spełnione  zostały  wszystkie  warunki  formalno-prawne  tj.  przyjęto  i  rozpatrzono 
sprawozdania finansowe, sprawozdanie w realizacji  budżetu ,  przedstawiono opinie Regionalnej 
Izby Obrachunkowej,  informację o stanie mienia gminnego, stanowisko Komisji Rewizyjnej i były 
dodatkowe wyjaśnienia Wójta Gminy.
Następnie Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny  zapoznał Radnych z procedurą 
głosowania i odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Zarszyn 
za rok 2010. W dalszej kolejności poddał pod głosowanie wyżej odczytany projekt uchwały. 

Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi 
załącznik do protokołu. Rada Gminy udzieliła absolutorium Wójtowi Gminy - Panu Andrzejowi 
Betlejowi.

- W związku z powyższym Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny złożył gratulacje 
Panu Wójtowi.

- Wójt Gminy podziękował za udzielone mu absolutorium, stwierdzając,  że jest  to sukces całej 
wspólnoty samorządowej. Dodał  przy tym, że zgoda i  zrozumienie Wysokiej Rady pozwoliła na 
realizację  wielu ważnych zadań  inwestycyjnych na terenie gminy. Wójt dodał także , iż zawsze 
można było zrobić jeszcze coś więcej,  niemniej jednak takie były możliwości.                     
Na zakończenie Wójt oznajmił, iż  życzyłby sobie,  aby ta współpraca z Wysoką Radą , Sołtysami  
i kierownikami jednostek organizacyjnych gminy nadal tak dobrze się układała.

Ad 16.  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz  Konieczny otworzył  dyskusję  nad projektem 
uchwały  w  sprawie  określenia  zakresu  i  formy  informacji  o  przebiegu  wykonania  budżetu, 
informacji  o  kształtowaniu  się  wieloletniej  prognozy  finansowej  oraz  informacji  o  przebiegu 
wykonania  planów  finansowych  przez  samorządowe  instytucje  kultury  za  I   półrocze  roku 
budżetowego.

-  Radni  otrzymali  projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem  mówiącym  o  tym,  że  podstawą 
opracowania w/w uchwały jest przepis art. 266 ust. 2 ustawy o finansach publicznych. Zgodnie  
z  tym  przepisem   organ  stanowiący  jednostki  określa  zakres  i  formę  informacji  o  przebiegu 
wykonania  budżetu  jednostki  samorządu  terytorialnego  za  pierwsze  półrocze  oraz  informację  
o przebiegu wykonania planu finansowego jednostek,  o  których mowa w art.  9  pkt.10,13 i  14 
ustawy. Powyższy projekt uchwały, określający zakres i formy sporządzania  informacji o przebiegu 
wykonania  budżetu  gminy  za  I  półrocze  zobowiązuje  Wójta  do  sporządzania  informacji 
zawierającej dane określone w § 1 ust. 1 ustawy.  Ponadto kierownik instytucji kultury zobowiązany 
zostaje do sporządzenia w formie pisemnej informacji o przebiegu wykonania planu finansowego 
jednostki za pierwsze półrocze,  w szczegółowości odpowiadającej  treści planu przyjętego przez 
kierownika, z wyodrębnieniem stanu należności i zobowiązań, w tym wymagalnych. 
Uchwała Nr XLII/289/2010 Rady Gminy Zarszyn z dnia 2 czerwca 2010 r. w sprawie określenia 
zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu oraz informacji  o przebiegu wykonania 
planów  finansowych  przez  samorządowe  instytucje  kultury  za  I   półrocze  2010  roku  miała 
zastosowanie tylko do sprawozdania sporządzanego w 2010 roku. 

-  Przewodniczący Komisji  Finansów Budownictwa i  Gospodarki  Komunalnej  Pan Adam Malik 
oznajmił, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały. 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.
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- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie  określenia  zakresu  i  formy informacji  o  przebiegu  wykonania  budżetu,  informacji  
o  kształtowaniu  się  wieloletniej  prognozy  finansowej  oraz  informacji  o  przebiegu  wykonania 
planów  finansowych  przez  samorządowe  instytucje  kultury  za  I   półrocze  roku  budżetowego. 
Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. Uchwała stanowi 
załącznik do protokołu. 

Ad 17.  Siedemnasty punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie nadania nazw 
ulicom w miejscowości Odrzechowa.

-  Radni  otrzymali  projekt  uchwały wraz  z  uzasadnieniem informującym o tym,  że  na   mocy  
art.  18  ust.2  pkt.13  ustawy o  samorządzie  gminnym  nadawanie  nazw  ulic  i  placów  będących 
drogami publicznymi lub nazw dróg wewnętrznych należy do wyłącznej właściwości rady gminy.
W przypadku nadania nazw ulic w miejscowości Odrzechowa prace związane z przygotowaniem 
projektu  uchwały  dokonywane  są  równolegle  z  pracami  związanymi  z  usystematyzowaniem 
numeracji porządkowej nieruchomości. Nadanie nazw ulicom pozwoli w przyszłości na uniknięcie 
ponownej  zmiany  numeracji  porządkowej  nieruchomości  w  związku  z  rozwojem  terenów 
budowlanych. Nazwy ulic w obrębie Odrzechowa zostały zaproponowane przez jej mieszkańców. 
Dotyczą  dróg  publicznych  i  wewnętrznych  stanowiących  własność  Gminy  Zarszyn,  Powiatu 
Sanockiego,  Województwa  Podkarpackiego.  Uporządkowanie  numeracji  porządkowej 
nieruchomości  jest  wymogiem  ustawowym  przewidzianym  w  ustawie  Prawo  geodezyjne  
i  kartograficzne.  Dla  nadania  nazw  ulic  nie  jest  przewidziany  ustawowo  tryb  konsultacji 
społecznych. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulic należy do wyłącznej właściwości rady 
gminy,  a  wyniki  przeprowadzonych  w  powyższej  sprawie  konsultacji  nie  mają  charakteru 
wiążącego , a jedynie opiniotwórczy. 

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec oznajmił, że na posiedzeniu 
Komisji w dniu 24 czerwca 2011 r. członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedmiotowy 
projekt  uchwały,  wyrażając  tym samym zgodę  na  nadanie  nazw ulic  wykazanych  w projekcie 
uchwały. 

-  Radna Alfreda Gierad stwierdziła,  iż  bardzo żałuje  tego, że mieszkańcy Odrzechowej zerwali
z dotychczas powszechnie używanym, a  niepisanym nazewnictwem niektórych ulic.  Następnie 
dodała,  iż w  trakcie prowadzonych prac nad ustaleniem  nazw ulic padały różne  propozycje,  
między innymi , by nazwy ich  pochodziły od   imion, kwiatów, drzew , a jednak awangarda nie  
zadziałała, a  przegłosowana została  pospolitość i powszechność. 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w  sprawie  nadania  nazw  ulicom   w  miejscowości  Odrzechowa.  Uchwała  podjęta  została 
jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.

Ad 18.  W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali :

Radny Zygmunt Ołowiańczyk zwrócił uwagę  na następujące zagadnienia: podjąć działania 
w  kierunku  wykoszenia   wysokiej  trawy  rosnącej   na  łąkach  przy  drodze  powiatowej  relacji 
Nowotaniec - Pisarowce przez Pielnię, szczególnie tam gdzie nie ma zabudowań,
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-  ustawić   znak  ostrzegawczy  na  drodze  powiatowej  Pisarowce-Nowotaniec  na  odcinku 
Jędruszkowce -Pielnia gdzie występuje przejście zwierzyny leśnej,
-  poprosił  o  wystosowanie  do  Starostwa  Powiatowego  w  Sanoku  pisma  w  sprawie  ujęcia  do 
budżetu  na   przyszły rok  środków na  poprawę  stanu  nawierzchni   drogi   powiatowej  relacji  
Pielnia -  Długie,
- zapytał o planowaną budowę zbiornika retencyjnego w Pielni;

- Radny Stanisław Burczyk wnioskował o to, aby w miarę  możliwości podjąć starania 
o wybudowanie na terenie miejscowości Nowosielce sieci wodociągowej. 
Drugi  wniosek  Radnego  dotyczył  zakupu  przenośnych   atestowanych  bramek  dla   drużyny 
”Orlików  „  przy  LKS  „Szarotka”  w  Nowosielcach,  jak  też  pozostałych   tego  typu  drużyn 
działających na terenie gminy;

- Radny Jerzy Stączek wnioskował o:
-  przeprowadzenie remontu drogi gminnej w Jaćmierzu Przedmieście na tzw. „Zagumniu”,
- pilne doprowadzenie do zabudowań byłej RSP w Jaćmierzu sieci kanalizacyjnej i wodociągowej;

- Radny Wojciech Niemiec wnioskował o przyśpieszenie i ukończenie w sierpniu br.  prac przy 
budowie  sieci  kanalizacyjnej   w  Pielni  i  Bażanówce,   co  sugerowała  również  na  posiedzeniu 
Komisji  Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej  Kierownik ZKG w Zarszynie , by  
w  ten  sposób   uniknąć  problemów  związanych  z  uwarunkowaniem  procesów  biologicznych 
uruchomienia drugiego reaktora  oczyszczalni ścieków przed zimą;        

- Radny Andrzej Mindur zapytał , czy jest szansa na  rozpoczęcie  jeszcze w tym roku budowy sieci  
kanalizacyjnej w Odrzechowej;

- Radny Krystyna Trygar zapytała, czy na sesję Rady Gminy Zarszyn zapraszani są Radni Rady 
Powiatu w Sanoku, do których ewentualnie  można by było bezpośrednio wnioskować sprawy  
do załatwienia.

- Radna Anna Szajna  stwierdziła,  iż przychyla się do wniosku Radnego Stanisława Burczyka 
o podjęcie niezbędnych działań w kierunku przystąpienia do wybudowania  sieci wodociągowej  
dla  mieszkańców  Nowosielec.  Radna  wnioskowała  do  Wójta  o  przygotowanie   niezbędnej 
dokumentacji  na   przebudowę  dróg gminnych,   tak  by w razie   pojawienia  się  dodatkowych 
środków  mieć  już  gotowe  projekty  na  odbudowę  dróg,  które  ucierpiały   w  wyniku  ulewnych 
deszczy. Zawnioskowała też o naprawę nawierzchni asfaltowej na drodze gminnej w rejonie 
Szkoły Podstawowej w Nowosielcach 

-  Radna Maria  Węgrzyn zapytała  o możliwość wdrożenia  planu utworzenia   na  terenie  gminy 
zespołu   ratunkowego  wraz  z  umiejscowieniem  karetki  pogotowia  ,  a  także  o  postęp  prac 
związanych  z budową oświetlenia hybrydowego.

Ad.19. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania udzielili:

- Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej Przestrzennej Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan 
Bogusław Rakoczy odpowiedział:
-  Radnemu Zygmuntowi  Ołowiańczykowi,  że   do Starostwa Powiatowego w Sanoku przesłane 
zostaną do załatwienia pisma w sprawach wnioskowanych przez Radnego,
- Radnemu Jerzemu Stączkowi, że w roku bieżącym w  Jaćmierzu Przedmieście planowane jest 
wykonanie odbudowy  drogi gminnej o długości 1820 mb., o ile Gmina pozyska środki, o które 
złożyła aplikacje do tzw.”Funduszu Solidarnośći”,
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- Radnej  Annie  Szajna,  że w okresie letnim podjęte zostaną prace mające na celu 
wyspecyfikowanie, a następnie wykonanie robót związanych z naprawą ubytków nawierzchni na 
drogach gminnych o nawierzchni asfaltowej.

- Kierownik NZOZ MedicSan w Nowosielcach Pani Urszula Wanielista wyjaśniła Radnej Węgrzyn, 
że na złożony wniosek w sprawie  utworzenia   na terenie Gminy Zarszyn zespolu wyjazdowego 
wraz z przydzieleniem karetki pogotowia,  NZOZ nie ma jeszcze żadnej odpowiedzi. 

-  Kierownik  ZGK  w  Zarszynie  Pani  Krystyna  Stasiczak  poinformowała,  iż  ma  nadzieję  ,  
że  w  sierpniu  br.  uda  się  zakończyć  budowę   sieci  kanalizacyjnej   w  Bażanówce  i  Pielni.  
W  zależności  od  tego  jak  będą  przebiegać  podłączenia,część   ścieków  uda  się  zmieścić  
w pierwszym bloku  reaktora, a od marca 2012  r. na oczyszczalni ścieków uruchomiony zostanie 
drugi reaktor, który jest przygotowany na przyjęcie ścieków z nowo kanalizowanych miejscowości. 

-  Kierownik  Referatu  Inwestycji  i  Gospodarki  Mieniem Gminy Pan  Eugeniusz  Mazur  udzielił 
następujących odpowiedzi:
- najprawdopodobniej w miesiącu wrześniu br. część ścieków z miejscowości Bażanówka i Pielnia 
przesłane będzie  do oczyszczalni ścieków Zarszynie,
-  jeszcze  w  bieżącym   roku  rozpoczęte  zostaną  prace   przy  budowie  sieci  kanalizacyjnej  
w Odrzechowej  i zgodnie z zawartą umową na tę inwestycję  w 2011 r. muszą zostać wykonane 
prace na wartość 800 tys zł. 
- rozpoczęcie budowy oświetlenia hybrydowego jest opóźniane  ponieważ zgodnie z zaleceniem 
RDOŚ  w Rzeszowie na  wiatrakach tych lamp  muszą być założone siatki  ochronne. Trwają 
jeszcze  badania  technologiczne   tych  urządzeń   i   Urząd  Gminy  nie  posiada  jeszcze  pełnej 
dokumentacji w tym zakresie do ogłoszenia przetargu;
-  W odniesieniu  do  wniosku  Radnego   Jerzego   Stączka  -  Kierownik  Mazur  poinformował  
o wymaganej  procedurze wykonania sieci kanalizacyjnej i wodociągowej do zabudowań byłej RSP 
w  Jaćmierzu,  Dodał  jednocześnie,  iż   wartość  tego  zadania  to  kwota  ok.  300  tys  zł,  którą
 w budżecie gminy  trudno będzie wygospodarować.

-  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny odpowiedział  Radnej  Krystynie Trygar,  
iż  Radni  Rady Powiatu Sanockiego każdorazowo zapraszani  są na sesje  Rady Gminy Zarszyn. 
Swoją  nieobecność  usprawiedliwiają  względami  kolizji  z  pracą  zawodową  lub  zbieżnością 
posiedzeń Rad lub komisji.

-Na pozostałe wnioski i zapytania odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej informując:
-  Radnego  Zygmunta  Ołowiańczyka,   że  w  Podkarpackim   Zarządzie  Melioracji  i  Urządzeń 
Wodnych w Rzeszowie trwają prace nad przygotowaniem dokumentacji pod planowaną budowę 
zbiornika retencyjnego w Pielni,
-  Radnego   Stanisława  Burczyka,  że  w  ramach  Regionalnego  Programu  Operacyjnego 
Województwa Podkarpackiego  w czerwcu br. prowadzony był nabór wniosków  na budowę sieci 
wodociągowej. Rozważano złożenie wniosku na budowę wodociągów  w Pielni, Nowosielcach  
i  Odrzechowej  na kwotę ok.  8  ml zł,  jednakże po przeliczeniu budżetu,  wskaźniki  zadłużenia 
gminy na najbliższe lata nie pozwalają już na realizację tak dużej inwestycji.
W sprawie zakupu atestowanych bramek dla dziecięcej  drużyny działającej przy LKS Nowosielce 
Wójt  odpowiedział,  że   zakup  tego  typu  bramek  zgłaszają  i  inne  kluby  sportowe,   jednak  
w budżecie gminy nie ma obecnie wolnych środków na ten cel;

- w sprawie remontu dróg ze środków na usuwanie skutków powodzi Wójt odpowiedział, że nadal 
będzie zabiegał o pozyskanie środków na ten cel.
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- Radnemu Jerzemu Stączkowi , Wójt odpowiedział, że do zabudowań byłej RSP w Jaćmierzu tj. 
do  do gospodarstwa rolnego produkującego duże ilości mleka,   w którym muszą być spełnione 
wszelkie  warunki  sanitarne  ,  niezbędnym  jest  w  pierwszej  kolejności  wybudowanie  sieci 
wodociągowej. W związku z tym  należy pilnie rozważyć opracowanie projektu na realizację tego 
zadania.

Na zakończenie wypowiedzi Wójt poinformował, że w wyniku pozytywnego rozpatrzenia wniosku 
Gminy  Zarszyn  przez  Komisję  Konkursową  i  Wojewodę   Podkarpackiego,  ze  środków 
pochodzących z MSWiA  w 100 % sfinansowana zostanie budowa miasteczka ruchu drogowego 
w Jaćmierzu na  wartość 550 tys.zł , jako jedno z 16-tu takich inwestycji w Polsce.

Ad 20. Na zakończenie sesji  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny podziękował 
wszystkim zebranym za aktywny udział w obradach stwierdzając , że  program sesji został w pełni  
zrealizowany.  Ogłosił  dziewiątą   sesję  Rady Gminy Zarszyn  w bieżącej  kadencji  2010-2014  
za zamkniętą. 

Protokołowała: Przewodniczący 
Irena Kasza        Rady Gminy Zarszyn

      mgr Janusz Konieczny


